

OGGO 40.1 – Funds allocated to Roxham Road

IRCC's response to a request for information made by the
Standing Committee on Government Operations and Estimates on November 21, 2022

Question

Ms. Julie Vignola: In addition, an unprecedented \$5.7 billion is being spent on immigration, including \$112 million to fund the 2022-24 immigration levels plan. How much of that money is earmarked for Roxham Road infrastructure?

Hon. Mona Fortier: Again, thank you for your question. I feel that Immigration, Refugees and Citizenship Canada would provide a better answer than me. That said, we will send a detailed written response to the committee.

Ms. Julie Vignola: With respect to the Roxham Road situation, is anything being done to ensure that migrants are no longer victimized by smugglers, that they are properly received, that they are no longer handcuffed when they arrive, and that they are less likely to be at a high risk of homelessness?

Response

Individuals crossing at Roxham Road are considered refugee protection claimants upon crossing into Canada and making their asylum claim. These claims are processed under Canada's asylum system, for which Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC) shares responsibility with partners. Their claim eligibility is processed by the Canada Border Services Agency (CBSA) or Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC), and referred to the Immigration and Refugee Board (IRB) for determination of refugee status.

In the context of this question, we define "infrastructure" as fixed and permanent installations, fabrications or facilities. The Canada Border Services Agency (CBSA) and RCMP manage the majority of the infrastructure related to border crossing and would be best positioned to provide more information.

While IRCC's total authorities of \$5.7B for 2022-23 does not include funding specific to infrastructure, IRCC's authorities include funding for the Asylum Program including funding to address the impact of individuals crossing at Roxham Road. The authorities secured to date for 2022-23 for the Asylum Program total \$923.5M, including \$436.5M for the Interim Federal Health Program (IFH), \$193M for temporary accommodation and support services and \$173M for the Interim Housing Assistance Program (IHAP).



OGGO 40.1 – Fonds alloués au chemin Roxham

Réponse d'IRCC à une demande d'information présentée par le
Comité permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires le 21 novembre 2022

Question

Mme Julie Vignola: On note aussi une somme inégalée de 5,7 milliards de dollars consacrée à l'immigration, dont 112 millions de dollars sont destinés à financer le Plan des niveaux d'immigration 2022-2024. Quelle proportion de ces sommes est destinée aux infrastructures du chemin Roxham?

L'hon. Mona Fortier: Encore une fois, je vous remercie de votre question. Je pense qu'Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada vous donnerait une meilleure réponse que moi. Cela dit, nous fournirons au Comité une réponse écrite détaillée.

Mme Julie Vignola: En ce qui a trait à la situation du chemin Roxham, existe-t-il des moyens pour que les personnes migrantes ne soient plus victimes des passeurs, pour que leur accueil soit adéquat, pour qu'elles ne soient plus menottées à leur arrivée et pour réduire les risques élevés d'itinérance qui les guettent?

Réponse

Les personnes qui traversent la frontière au chemin Roxham sont considérées comme des demandeurs d'asile lorsqu'elles entrent au Canada et présentent leur demande d'asile. Ces demandes sont traitées dans le cadre du système d'octroi de l'asile du Canada dont Immigration, réfugiés et citoyenneté Canada (IRCC) partage la responsabilité avec des partenaires. L'admissibilité de leur demande est traitée par l'Agence des services frontaliers du Canada (ASFC) ou Immigration, réfugiés et citoyenneté Canada (IRCC) et déferées à la Commission de l'immigration et du statut de réfugié (CISR) aux fins de détermination du statut de réfugié.

Dans le contexte de cette question, nous définissons l'« infrastructure » comme des installations et des fabrications fixes et permanentes. L'Agence des services frontaliers du Canada (ASFC) et la GRC gèrent la majorité de l'infrastructure liée au passage de la frontière et seraient les mieux placés pour fournir plus d'information

Bien que les autorités de financement totales d'IRCC de 5,7 milliards de dollars pour 2022-2023 n'incluent pas le financement spécifique à l'infrastructure, les autorités de financement d'IRCC incluent le financement du programme d'asile, y compris le financement pour faire face à l'impact des personnes traversant au chemin Roxham. Les autorités de financement obtenus à ce jour pour 2022-2023 pour le programme d'asile totalisent 923,5M\$, dont 436,5M\$ pour le Programme fédéral de santé intérimaire



OGGO 40.1 – Fonds alloués au chemin Roxham

Réponse d'IRCC à une demande d'information présentée par le
Comité permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires le 21 novembre 2022

(PFSI), 193M\$ pour l'hébergement temporaire et les services de soutien et, 173M\$ pour le Programme d'aide au logement provisoire (PALP).

